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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΗ

Ακριβότερος
ηλεκτρισμός με το

άνοιγμα της αγοράς
Έντονο προβληματισμό για τη
λειτουργία της ανταγωνιστικής αγοράς
ηλεκτρικής ενέργειας διατυπώνει στον
«Π» ο πρόεδρος του ΕΤΕΚ,

Κωνσταντίνος Κωνσταντής. Οι

σχετικές ενστάσεις καταγράφονται σε
πολυσέλιδο υπόμνημα που έχει
υποβάλει το ΕΤΕΚ στους υποψηφίους
για την προεδρία της Δημοκρατίας.^— ΣΕΛ. 3
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οικονομία/συνέντευξη
14 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 ΠΟΛΙΤΗΣ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΤΟΥ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΟΥ ΕΤΕΚ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΗ ΣΤΟΝ ΠΟΛΙΤΗ

Ακριβότερος ηλεκτρισμός με το άνοιγμα της αγοράς

Ε

Συνέντευξη σχον
ΓΙΑΝΝΗ
ΣΕΪΤΑΝΙΔΗ

ντονο προβληματισμό για τη
λειτουργία της ανταγωνιστικής
αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας
διατυπώνει στον Π ο πρόεδρος

του ΕΤΕΚ Κωνσταντίνος Κων
σταντής Οι σχετικές ενστάσεις καταγράφονται

σε πολυσέλιδο υπόμνημα
που έχει υποβάλει το ΕΤΕΚ στους
υποψηφίους για την προεδρία της
Δημοκρατίας

Εμείς έχουμε προβλέψει ότι όπως
είναι δομημένη η αγορά τα πρώτα
χρόνια θα αυξηθεί η τιμή της ηλεκτρικής

ενέργειας στα νοικοκυριά και τις
μικρομεσαίες επιχειρήσεις Συναφώς

το όφελος από τις φθηνές ΑΠΕ
δεν θα μετακυλιστεί στον καταναλωτή

αλλά θα παραμείνει στον ιδιώτη
παραγωγό προμηθευτή αναφέρει
ο κ Κωνσταντή

Ο πρόεδρος του ΕΤΕΚ καλεί την
πολιτική ηγεσία να διαβουλεύεται με
την επιστημονική κοινότητα για τεχνικά

ζητήματα
Η πολιτική ηγεσία
θα πρέπει να

επιζητά τις απόψεις
των ειδικών και
των επιστημόνων
Πέραν αυτού θεωρούμε

πως πρέπει
να εφαρμόσουμε
παντού την αρχή
του Leonardo da
Vinci Simplicity is
the ultimate

sophistication αναφέρει μεταξύ άλλων

ο πρόεδρος του ΕΤΕΚ
Ο κ Κωνσταντή μιλά για τις τρεις

κορυφαίες προτεραιότητες του νέου
Πρόεδρου την αγορά ακινήτων και
τον Ακάμα

Έχετε υποβάλει στους υποψηφίους για
την προεδρία της Δημοκρατίας ένα πολυσέλιδο

υπόμνημα το οποίο αγγίζει πλειάδα

ανοιχτών θεμάτων Κατ αρχάς τι θέλετε

να πετύχετε με την υποβολή του
υπομνήματος

Σε ένα προεδρικό σύστημα όπως
αυτό της Κυπριακής Δημοκρατίας η

εκλογή Προέδρου είναι η κορυφαία
στιγμή για το πολίτευμα Η εποχή της
σοφίας του ενός ή των ολίγων έχει
περάσει προ πολλού Τα ζητήματα
πλέον είναι σύνθετα Απαραίτητο συστατικό

είναι να καθιερωθεί η μέθοδος
της ειλικρινούς διαβούλευσης και

της σύνθεσης στη λήψη στρατηγικών
ή σημαντικών αποφάσεων Η επιστημονικά

τεκμηριωμένη άποψη έχει
πάντα κεντρικό ρόλο να διαδραματίσει

στη διαδικασία αυτή Διεκδικούμε
λόγο και ρόλο σε τεχνικά θέματα που
άπτονται των αρμοδιοτήτων του
ΕΤΕΚ και αφορούν τον τόπο μας Στόχος

μας είναι η ενημέρωση των υποψηφίων

η εποικοδομητική συζήτηση
και η συμπερίληψη στοιχείων ή ειση
γήσεών μας στα προεκλογικά τους
προγράμματα

Έχετε ξεκινήσει επαφές με υποψηφίους
Τι κλίμα εισπράττετε Φαντάζομαι ότι σας
δίνουν πολλές υποσχέσεις Αντιλαμβάνεστε

να υπάρχει πολιτική πρόταση για τα
ζητήματα που απασχολούν τον κλάδο σας

Οι συναντήσεις γίνονται σε καλό
κλίμα Όχι δεν δόθηκαν ειδικές υποσχέσεις

αλλά αρκετά από τα θέματα
του υπομνήματος είναι μεγάλα και
οριζόντια ζητήματα που απασχολούν
την κοινωνία Από την υπόσχεση στην
υλοποίηση η δυσκολία βρίσκεται στο
γεγονός ότι η βέλτιστη λύση συχνά
απαιτεί αλλαγή και αναπόφευκτα θα
θίξει και συμφέροντα

Κορυφαίο ζήτημα είναι η αντιμετώπιση του στασιμοπληθωρισμού ως απότοκο της πανδημίας και του πολέμου στην Ουκρανία

Χρειάζεται κάποιος που θα παλέψει
με την αντίσταση στην αλλαγή και να
μην παρεκκλίνει από τον μακροπρόθεσμο

στόχο λόγω πρόσκαιρου πολιτικού

ή άλλου οφέλους Χαρακτηριστικά
παραδείγματα όπου η αρχική

θετική στάση δεν μετουσιώθηκε σε
αλλαγή είναι η μεμονωμένη κατοικία
το κυκλοφοριακό και η εφαρμογή
των σχεδίων βιώσιμης αστικής κινητικότητας

το τέλος πολεοδομικής
αναβάθμισης κ.ο.κ

Εν συντομία ποια είναι τα κορυφαία
ζητήματα που θέτετε

Θα ξεκινούσα με τον διαχωρισμό
της πολιτικής εξουσίας από την τεχνοκρατική

δημόσια διοίκηση Η αρμοδιότητα
του Υπουργικού να καθορίζει

πολιτικές δεν αμφισβητείται Πράξεις
διοικητικής φύσης που αφορούν
εφαρμογή της καθορισμένης πολιτικής

οφείλουν να είναι αρμοδιότητα
της δημόσιας διοίκησης και των εντεταλμένων

κρατικών τεχνοκρατικών
οργάνων Την ίδια ώρα η ίδια η πολιτική

ηγεσία θα πρέπει να επιζητά τις
απόψεις των ειδικών και των επιστημόνων

Πέραν αυτού θεωρούμε πως
πρέπει να εφαρμόσουμε παντού την
αρχή του Leonardo da Vinci
Simplicity is the ultimate

sophistication Η συνταγή είναι
απλή απλοποίηση έξυπνες ρυθμίσεις
και πολιτική βούληση για αποτελεσματική

επιβολή Απαραίτητα συστατικά

η ύπαρξη οράματος η ψηφιοποίηση
και η μάχη για αλλαγή κουλτούρας
και νοοτροπιών Επίσης δεν θα

πρέπει να κάνουμε εκπτώσεις σε
μακροπρόθεσμους σχεδιασμούς και
στόχους προς όφελος του κοινού καλού

χάριν μικροπολιτικών και βραχυπρόθεσμων

επιδιώξεων Εάν επιτευχθεί

αυτό ως αρχή όλα τα υπόλοιπα
θα είναι ευκολότερα σε όλα τα ζητήματα

που θέσαμε

Τα τρία κορυφαία ζητήματα
Ποια θεωρείτε τα τρία πιο σημαντικά

ανοιχτά ζητήματα που ο νέος Πρόεδρος

θα πρέπει να αντιμετωπίσει στις πρώτες
100 ημέρες της θητείας του

Κορυφαίο ζήτημα είναι η αντιμετώπιση

του στασιμοπληθωρισμού
ως απότοκο της πανδημίας και του
πολέμου στην Ουκρανία Αυτό σε
συνδυασμό με την αύξηση των επιτοκίων

θα πιέσει πολύ τα νοικοκυριά
και το Δημόσιο Το ΕΤΕΚ έχει

υποβάλει δέσμη εισηγήσεων στον
ΠτΔ για το θέμα Δυστυχώς κάποιες
εισηγήσεις κυρίως αυτές που αφορούσαν

ριζοσπαστικές προσεγγίσεις
για το κυκλοφοριακό ολοήμερο
σχολείο επιδότηση και άλλα μέτρα
προώθησης μέσων μαζικής μεταφοράς

λεωφορείο από πόρτα στο σχολείο

για όλους κ.ο.κ δεν έτυχαν
της σημασίας που έπρεπε Σημειώνεται

πως 10 εξοικονόμηση στο
κόστος καυσίμων κίνησης ισοδυναμούν

με περίπου €150 εκατ ανά
έτος Αυτά τα χρήματα μπορούσαν
να ενίσχυαν το διαθέσιμο εισόδημα
των νοικοκυριών αντί να χύνονται
στον πίθο των Δαναΐδων

Το δεύτερο αφορά τις τιμές της
ενέργειας και την καταπολέμηση της
ενεργειακής φτώχειας Σε αυτόν τον
τομέα έχουμε εισηγηθεί δέσμη προτάσεων

Κύμα ανακαινίσεων με πρωταγωνίστριες

τις τράπεζες ενεργειακές
κοινότητες και αξιοποίηση του ήλιου
και των ΑΠ Ε με τρόπο που να επωφελείται

το σύνολο της κοινωνίας και όχι
μόνο ορισμένοι επιχειρηματίες

Το τρίτο το οποίο μπορεί να μην
είναι θέμα των πρώτων 100 ημερών
αλλά σίγουρα θα είναι κορυφαίο ζήτημα

της επόμενης διακυβέρνησης
είναι το θέμα της προσιτής στέγης Τα
πράγματα είναι δύσκολα Μαγικές και
εύκολές λύσεις δεν υπάρχουν Αλλά
θεωρούμε πως το κλειδί βρίσκεται σε
μια ολιστική προσέγγιση Στοιχεία αυτής

αφορούν θεσμοθέτηση εργαλείων
αλλά και κίνητρων/αντικινήτρων

για ενεργοποίηση αδρανούσας/περί
κλειστης γης οι ανακαινίσεις και η
ένταξη κενών και εγκαταλειμμένων
κτηρίων στην αγορά στέγης

Η ενέργεια
Ας δούμε κάποια επιμέρους θέματα

ξεκινώντας από τπν ενέργεια Κάνετε μια
ενδιαφέρουσα αναφορά στη λειτουργία
της ανταγωνιστικής αγοράς ηλεκτρικής
ενέργειας Τι σας προβληματίζει

Μας προβληματίζει η δομή της
Εμείς έχουμε προβλέψει ότι όπως
είναι δομημένη η αγορά τα πρώτα
χρόνια θα αυξηθεί η τιμή της ηλεκτρικής

ενέργειας στα νοικοκυριά και τις
μικρομεσαίες επιχειρήσεις Συναφώς

το όφελος από τις φθηνές ΑΠΕ
δεν θα μετακυλιστεί στον καταναλωτή

αλλά θα παραμείνει στον ιδιώτη
παραγωγό προμηθευτή

Σημειώνεται πως η πρόεδρος της
Κομισιόν παραδέχθηκε πρόσφατα
πως το ευρωπαϊκό μοντέλο στόχος
της αγοράς ηλεκτρισμού το οποίο
υιοθετήσαμε παρ όλες τις ιδιαιτερότητες

μας δεν ανταποκρίνεται πλέον
στις σύγχρονες απαιτήσεις

Επί τούτου έχουμε υποβάλει συγκεκριμένες

εισηγήσεις στην υπουργό
Ενέργειας και στη ΡΑΕΚ οι οποίες

αφορούν
α άμεσα μέτρα για να δημιουργηθούν

προϋποθέσεις μείωσης της τιμής

της ηλεκτρικής ενέργειας και
β αναθεώρηση πτυχών της ανταγωνιστικής

αγοράς ηλεκτρισμού με
τρόπο που να θωρακίσουμε το μέσο
νοικοκυριό και τη μικρομεσαία επιχείρηση

από τη μεγάλη αύξηση των τιμών

ενέργειας φροντίζοντας παράλληλα
ότι τα βάρη και τα οφέλη της

ενεργειακής μετάβασης θα μοιραστούν
δίκαια και δεν θα δημιουργηθούν

συνθήκες κερδοσκοπίας ορισμένων

μόνο

Ακίνητα
0 τομέας των ακινήτων είναι από τους

σημαντικότερους της κυπριακής οικονομίας

Ποιες παθογένειες θεωρείται κρίσιμο
να θεραπευτούν

Ο κατασκευαστικός τομέας έχει τις
προϋποθέσεις να ανακάμψει φτάνει
να αφήσουμε τις καιροσκοπικές προσεγγίσεις

και να εστιαστούμε στην

Όπως είναι δομημένη
η αγορά τα πρώτα χρόνια
θα αυξηθεί η τιμή της
ηλεκτρικής ενέργειας
στα νοικοκυριά και τις
μικρομεσαίες επιχειρήσεις
Συναφώς το όφελος από

τις φθηνές ΑΠΕ δεν θα

μετακυλιστεί στον
καταναλωτή αλλά θα

παραμείνει στον ιδιώτη

παραγωγό προμηθευτή

ορθολογική και βιώσιμη ανάπτυξη και
σε δράσεις οι οποίες να οδηγούν στην
ψηφιοποίηση στη βελτίωση της παραγωγικότητας

του κλάδου και της ποιότητας

του προϊόντος που παράγει
Επειδή ο τομέας αυτός δεν λειτουργεί

στο κενό και παρ όλο που
μπορεί εκ πρώτης να φαίνεται ότι δεν
συνδέεται για να έχει ευοίωνο μέλλον

ο κατασκευαστικός τομέας αλλά
και άλλοι παραγωγικοί τομείς οφείλουμε

να έχουμε ένα φιλικότερο και
αποτελεσματικότερο κράτος οφείλουμε

να έχουμε μια σύγχρονη ψη
φιοποιημένη και αποτελεσματική διαδικασία

αδειοδότησης και ελέγχου
της ανάπτυξης ταχύτητα στην απονομή

δικαιοσύνης και μιας και αναφερόμαστε

ειδικά για τον δημόσιο και
τον κατασκευαστικό τομέα θα πρέπει
να αξιοποιήσουμε τις εναλλακτικές
μεθόδους επίλυσης διαφορών στα
κατασκευαστικά συμβόλαια του ευρύτερου

δημοσίου
Ειδικότερα εάν καταφέρουμε να

δημιουργήσουμε ένα κυπριακό κύμα

ανακαινίσεων τότε θα ελαχιστοποιηθούν

οι αρνητικές επιπτώσεις
στον κλάδο

0 Ακάμας
Στο υπόμνημα δεν έχετε αναφορά στο

Σχέδιο Ακάμα.Έχουμε μπροστά μας πλέον
τη γνωμάτευση της Περιβαλλοντικής Αρχής

Είναι εφικτό να υπάρξει ένα σχέδιο
που να συνδυάζει την απαίτηση συμμόρφωσης

με την ευρωπαϊκή νομοθεσία
χωρίς να τίθεται στο οικονομικό περιθώριο

η τοπική κοινωνία
Θεωρούμε πως ναι Πρέπει να

δοθούν γενναιόδωρα κίνητρα και να
υπάρξει ευελιξία σε ό,τι αφορά αναπτύξεις

στους πυρήνες των χωριών
του Ακάμα Η ευημερία της τοπικής
κοινωνίας δεν περνά μόνο από τη
διάσπαρτη μεμονωμένη κατοικία
στη χερσόνησο του Ακάμα Ούτε
προϋποθέτει να επιτραπούν ειδικές
αναπτύξεις διάσπαρτα εντός της
χερσονήσου Αυτό που απαιτείται
είναι ριζική αλλαγή οπτικής και ενθάρρυνση

αναπτύξεων δραστηριοτήτων

αξιοποιώντας το υφιστάμενο
κτιριακό απόθεμα Εμείς θεωρούμε

πως η ανάπτυξη η ευημερία
των τοπικών κοινωνιών και η προστασία

του περιβάλλοντος μπορούν
να συνυπάρξουν
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